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ZÁPIS č.1 

1. jednání Metodické komise ČAS (MK) 

15. květen 2021 

 

Přítomni: 

Mgr. Iveta Rudová 

Doc. PhDr. Aleš Kaplan, Ph.D., MBA. (na body jednání 1 - 4) 

Mgr. Petr Jeřábek, Ph.D. 

Mgr. Petr Mlateček 

Mgr. Martin Sebera, Ph.D. 

Mgr. Adriana Ujkanovičová 

PhDr. Pavlína Vostatková 

host: Mgr. Vít Rus, vedoucí metodického oddělení ČAS (na body jednání 1 a 4 - 10) 

Dále bude v zápisu uváděno u členů MK pouze příjmení. 

ZÁPIS dle PROGRAMU: 

1. Uvítání, seznámení účastníků  

1/1 

Rudová zahájila jednání, účastníci se krátce představili. Byla podepsána prezenční listina  

a upraveny kontakty na členy MK, které budou zveřejněny na webu ČAS. 

 

2. Provozní problematika (organizace jednání, cestovné, aj.)   

1/2  

Zápis z dnešní schůze bude psát Rudová. Zápis bude zaslán do dvou dnů členům MK, členové 

zápis zkontrolují a případné připomínky zašlou Rudové do 23. 5. 2021.  Poté bude zápis 

upraven, zveřejněn na webu ČAS (MK schválila zveřejňování každého zápisu) a zaslán 

krajským atletickým svazům.  

1/3  

MK schválila četnost a způsob jednání MK takto: 

- předsedkyně MK bude min. 1x měsíčně, vždy po zasedání Předsednictva ČAS (P ČAS), 

projednávat problematiku metodické oblasti s metodickým oddělením ČAS (dále jen MO), 

v případě potřeby častěji, 

- MK se bude scházet 3 - 4 ročně, dle potřeby častěji on-line (v prostředí Teams), 

- 1-2x ročně proběhne širší jednání MK s pozvanými zástupci tělovýchovných (TV)                       

a pedagogických (PE) fakult a zástupců krajských atletických svazů. 
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Je nutné oslovit zástupce TV a PE fakult ohledně spolupráce s ČAS (MK). Proběhla diskuze, 

jakým způsobem a s kým komunikovat.  MK se shodla, že budou emailem oficiálně oslovena 

vedení fakult a kateder TV/ atletiky jednotlivých fakult.  

Úkol: oslovit jednotlivé TV a PE fakulty 

Termín: do 30. 6. 2021    zodpovídá: Kaplan 

 

1/4 

 Rudová informovala, že MK má na starosti členka dozorčí rady Zuzana Marková. Bude zvána 

na jednání a budou jí zasílány informace. 

1/5  

MK navrhla jmenovat tajemníkem komise s hlasem poradním vedoucího metodického oddělení 

Rusa. Zda musí/nemusí být řádným členem MK projedná Rudová s dr. Kňákalem. Důvodem 

změny je existence metodického oddělení ve struktuře ČAS, jakožto výkonné složky. Statut 

komise je dán jako odborný a poradní orgán. Komise řešila kompetence oddělení a komise,      

a také vhodnost souběžného členství. Cílem nového uspořádání je však ponechat vysokou míru 

vzájemné informovanosti. 

Úkol: projednání členství Rusa v MK 

Termín: do 30. 5. 2021     Zodpovídá: Rudová 

 1/6 

Kaplan navrhl vytvořit organizační/jednací řád MK, do kterého mj. zapracovat i vznik menších 

pracovních skupin. 

Úkol: vytvoření jednacího/organizačního řádu jednání MK 

Termín: do 30. 6. 2021  Zodpovídá: Rudová 

 

3. Úvod do problematiky metodické oblasti  

1/7 

Rudová informovala MK s vývojem v oblasti metodiky, upozornila na vznik MO v roce 2020,  

a s tím spojených změn. Zmínila odchod ředitele ČAS (na podzim 2020), uvedení do funkce 

nové ředitelky ČAS Farské a vznik sportovního úseku ČAS v květnu 2021, a to v souvislostech 

s metodickou problematikou. Dále uvedla, že byla zvolena zástupci atletického hnutí (na Valné 

hromadě 17. 4. 2021) a musí tedy naslouchat a řešit problematiku metodiky s tímto vědomím. 

A to i s vědomím aktuálních společenských problémů (Covid), které dopadají na oddíly/kluby. 

Upozornila na souběh profesionální a dobrovolné oblasti (trenérů) v atletickém prostředí. 

Navrhla, aby dnešní jednání MK bylo vedeno s vědomím, že je nutné vytvořit vzdělávací 

systém, který bude obsahovat všechny nutné náležitosti a zároveň bude platný na delší, určené 

období. Dále upozornila na nutnost komunikace vůči atletickému hnutí.  
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4. Směrnice o trenérech (platná od 1. 1. 2021) 

1/8 

Členům MK byl uložen před jednáním úkol tento dokument pročíst. Proběhla diskuze. Jeřábek  

a Kaplan, členové bývalé MK, vysvětlili proces přípravy a schvalování. Kaplan také upozornil 

na nesprávný výklad některých uvedených pojmů. Dle Rudové nejsou ve Směrnici o trenérech 

(„směrnice“) zohledněny nové skutečnosti (např. vznik MO). Další členové MK upozornili na 

nesrovnalosti ve vymezení pravomocí MK. MK se shodla na nutnosti úpravy směrnice 

v kontextu celého nového vzdělávacího systému. Dílčí úkoly vyplývající ze směrnice (např. 

schvalování školení) bude zatím řešit Rudová v součinnosti s MO. 

1/9 

Rudová upozornila na jeden ze základních úkolů komisí, tedy i MK, a to vydávání předpisů. 

Doporučila do konce roku 2021 vytvořit vzdělávací systém, který by byl platný pro následující 

období 2022-2026 a zahrnoval by směrnici, prováděcí pokyn ke školení (pro získávání 

kvalifikací), pokyn pro odborné/doškolovací semináře (pro prodlužování kvalifikací). MK 

souhlasí. Doporučuje vytvořit harmonogram a pracovní skupiny, které budou na jednotlivých 

složkách nového vzdělávacího systému pracovat. 

Úkol: vytvoření harmonogramu pro realizaci nového vzdělávacího systému 

Termín: do 30 5. 2021  zodpovídá: Rus, Rudová 

 

5. Kreditní systém (KS) vzdělávání – úkol ze zasedání Předsednictva ČAS  

1/10 

Rudová seznámila MK s diskuzí ke KS na  Výboru ČAS 10. 4. 2021 (viz zápis z tohoto 

jednání) a následném úkolu z P ČAS se problematikou KS zabývat. MK respektuje zadaný 

úkol. Rudová, tak jako v případě směrnice a prováděcího pokynu ke školení, navrhla začlenění 

KS do nového vzdělávacího systému, kterým se bude MK v letošním roce zabývat. Proběhla 

diskuze. Členové MK požadují podrobné podklady, jak byl současný KS vytvořen, aby mohli 

KS zhodnotit, případně upravit a hlavně představit a vysvětlit atletické komunitě. 

Úkol: seznámit se podrobně se stávajícím systémem 

Termín: Rus pošle podklady ke KS všem členům MK do 30. 5. 2021, členové MK materiál 

prostudují do 30. 6. 2021 a následně bude probíhat řízená diskuze (on –line) do 30. 9. 2021 

zodpovídá: za zaslání podkladů: Rus, za řízenou diskuzi: Rudová 

Podrobně bude KS řešen na dalším jednání MK. 
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1/11 

Vzhledem ke skutečnosti, že už v letošním roce byl KS některými trenéry využit, doporučuje 

MK pro letošní rok v souvislosti s prodloužením kvalifikace kombinaci kreditního systému             

a prodloužení na základě účasti na odborném/doškolovacím semináři. Přesné podmínky 

k prodloužení (tj. určení konkrétních vzdělávacích akcí a počty kreditů) navrhnou Rudová – 

Rus a předají ke schválení MK. Poté bude informace zveřejněna. 

Úkol: dořešit podmínky k prodloužení kvalifikace v roce 2021 

Termín: do 30. 5. 2021       Zodpovídá: Rudová, Rus 

 

 

6. Prováděcí pokyn ke školení (důraz na školení TAP a TŽ), sazebník poplatků  

1/12 

 Proběhla diskuze ohledně prováděcího pokynu (PP) pro školení. Rudová vysvětlila nutnost 

vydání prováděcího pokynu jako celku (za všechny typy školení) mj. v návaznosti na směrnice 

ČAS a udělování kvalifikací na základě vzdělání (součinnost se studijními programy VŠ). 

Nedoporučila změny v PP v letošním roce i vzhledem k aktuální situaci ohledně Covidu                  

a problémům, se kterými se oddíly/kluby aktuálně potýkají. Rus zdůvodnil změny v PP pro 

školení TAP a TŽ, které byly vydány v dubnu 2021. MK, po diskuzi, doporučila vnímat tento 

rok jako přechodový a realizovat školení dle prováděcího pokynu schváleného 30. 5. 2019. Rus 

upozornil na nesrovnalosti mezi tímto PP a aktuálně platnou Směrnicí o trenérech.  MK ukládá 

Rusovi zapracovat rozdílné údaje (týkající se věku uchazečů a odkazu na další stávající 

předpisy ČAS) do PP.  

Úkol: zapracovat změny do PP z 30. 5. 2019 a tento PP zveřejnit na webu ČAS 

Termín: ihned    Zodpovídá: Rus 

1/13 

Sazebník poplatků za školení 

Nebylo projednáno, nutno projednat v užší skupině a dořešit následnou komunikací s členy 

MK. 

Úkol: dořešit poplatky za školení TAP a TŽ pro rok 2021 

Termín: do 30. 5. 2021          Zodpovídá: Rudová, Rus 

 

7. Školící činnost (školení, semináře, další vzdělávací akce)  

1/14 

Nebylo podrobně projednáváno.  

Seznam školení, seminářů a dalších vzdělávacích akcí je zveřejněn na odkazu: 

https://www.atletika.cz/clenska-sekce/treneri/skoleni-a-seminare/ 

 

https://www.atletika.cz/clenska-sekce/treneri/skoleni-a-seminare/
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1/15 

Komunikaci ohledně školení, seminářů a vzdělávacích akcí mezi MO a MK zajišťuje Rudová 

(MK) a Rus (MO), viz bod Směrnice. 

 

1/16 

Sebera upozornil, aby při plánování vzdělávacích akcí bylo bráno v úvahu rozložení Čechy – 

Morava. 

 

8. Ediční činnost, publikace, met. materiály, kinematika 

1/17 

Rus stručně seznámil MK s publikační činností: téměř hotova je kniha Abeceda atletického  

trenéra, dále jsou plánovány knihy pro jednotlivé specializace Hody a vrhy, Běhy na krátké 

tratě (sprinty a překážky), Víceboje, Běhy na střední a dlouhé tratě a chůze a Skoky. Vznikly 

autorské kolektivy. MK souhlasí s přípravou a vydáním těchto publikací. Práce musí být 

v souladu s rozpočtem MK na letošní rok. Práci na těchto publikacích sleduje a koordinuje MO. 

Úkol: realizace odborných publikací 

Termín: průběžně  Zodpovídá: Rus 

1/18 

Rus informoval MK o záměru přeložit a vydat německé metodické publikace zahrnující vždy 

jednotlivou skupinu mládežnických disciplín. V jednání je zakoupení licence na vydání a 

hledají se odborní překladatelé. MK souhlasí s realizací.    

Úkol:  koordinace a realizace publikací   

Termín: průběžně  Zodpovídá: Rus (MO) 

 

9. Tréninkový deník  

1/19 

Rus stručně informoval o tréninkovém deníku (TD). Je připraven pro použití v atletickém 

prostředí (trenéři/závodníci). Ve spolupráci s marketinkovým oddělením ČAS je nutná dobrá 

propagace a komunikace tohoto produktu. Doporučuje se také poskytnout uživatelům 

vysvětlující odborný servis formou přednášek (stávající nebo nově připravené). Z MK se  

k využití TD přihlásili Sebera a Mlateček. 

 

Úkol 1: zajistit včlenění TD do atletického prostředí včetně komunikace a odborného 

poradního servisu 

Termín: do 30. 6. 2021   Zodpovídá: Rus (MO) 

Úkol 2: zajistit přístupy do TD pro Seberu a Mlatečka 

Termín: ihned   Zodpovídá: Rus (MO) 



6 

 

 

10. Uznání trenérských kvalifikací na základě vzdělání  

1/20 

MK souhlasí s dodanými podklady od dr. Vinduškové (bývalé předsedkyně MK) a na jejich 

základě jmenuje trenéry tyto žadatele: 

Bednářová Karolína (TŽ), Borová Lucie (1. třída), Červenková Klára (3. třída), Holečková 

Klára (TŽ), Holý Tomáš (3. třída), Chlebík Jaroslav (2. třída, specializace skoky), Kortusová 

Pavla (3. třída), Navařík Martin (1. třída), Novotná Gréta (1. třída), Švec Jan (3. třída), Valíček 

Libor (3. třída), Stoklasová Lucie (2. třída, specializace žactvo), Hőfrová Lucie (3. třída), 

Šrámek Pavel (3. třída). 

 

MK nesouhlasí se jmenováním této žadatelky: 

Zemanová Tereza  

Vysvětlení k neudělení kvalifikace budou sděleny žadatelce písemně. 

 

Prodloužení kvalifikace Zdeňka Komárka bude dořešeno po dohodě s jeho mateřským oddílem. 

 

Úkol: zajistit administrativu spojenou se schválenými/nechválenými žádostmi (komunikace 

s žadateli, zapsání do databáze ČAS, aj.) 

Termín: do 30. 5. 2021      Zodpovídá: MO (Kolinger) 

1/21 

Proběhla diskuse ohledně procesu schvalování trenérských kvalifikací na základě vzdělání. MK 

se shodla na nutnosti vyjasnit pravidla pro schvalování žádostí a ukládá MO zpracovat 

metodický pokyn k dané problematice, ve kterém bude mj. zohledněno udělování kvalifikací na 

základě ukončení vzdělání v minulosti (tj. 5 let a více).  

Úkol: vypracování metodického pokynu ke schvalování žádostí 

Termín: do 31. 8. 2021     Zodpovídá: MO (Kolinger) 

1/22 

Další krátká diskuze proběhla k problematice prodloužení „propadlých“ trenérských 

kvalifikací, tj. pokud má trenér propadlou kvalifikaci déle než je období, ve kterém se měl 

zúčastnit odborného/doškolovacího semináře. Tato problematika souvisí s celkovým 

vzdělávacím systémem a bude do něj včleněna. 

11. Rozpočet MK, informace  

1/23 

Rudová krátce informovala o rozpočtu MK. Aktuální rozpočet byl projednán s J. Topinkou 

(předsedou ekonomické komise) a T. Taubrem (ekonom ČAS). Průběžně je rozpočet čerpán na 

již schválené aktivity (školení, semináře, metodické materiály). Předpokládá se intenzivní 

spolupráce MK při tvorbě rozpočtu MK pro následující období 2021/22. 
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12. Různé  

1/24 

Webové stránka a YouTube kanál zaměřený na vzdělávání – metodiku ČAS 

Úkol: členové MK prohlédnou stránky webu Českého atletického svazy týkající se metodiky a 

YouTube metodický kanál. Jakékoliv poznámky či připomínky zašlou Rudové/Rusovi. 

https://www.atletika.cz/clenska-sekce/treneri/metodika-treninku/ 

Termín: do 30. 6. 2021     Zodpovídají: všichni 

1/25 

Další jednání MK 

2. jednání MK proběhne (8)9. – 10. 10. 2021 při odborném semináři v Nymburce, v případě 

nutnosti on- line. 

1/26 

Rudová upozornila na veřejná diskuzní fóra na sociálních sítích (např. na FB: Česká atletika – 

veřejné fórum). Dle Sebery je na zodpovědnosti každého, zda a jak bude reagovat. Rudová 

nedoporučila reagovat jménem MK.  

1/27 

Členové MK budou sledovat metodické dění ve své oblasti/okolí a budou přinášet podněty 

k projednání v MK. 

Úkol: podněty pro metodiku 

Termín: průběžně   Zodpovídají: všichni 

 

----------------------------------------------------------------------- 

Témata k promýšlení a následné diskuzi při dalším jednání: 

- metodické listy/časopis Atletika 

          - ucelené odborné seriály dle zvoleného tématu 

- review a syntéza soudobé zahraniční odborné literatury 

- studentské závěrečné práce a jejich využití 

- semináře/konference: zahraniční semináře, semináře v ČR s účastí zahraničních lektorů,   

informace ze seminářů/konferencí 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

ÚKOLY (shrnutí): 1/3, 1/5, 1/6, 1/9, 1/10, 1/11, 1/12, 1/13, 1/17, 1/18, 1/19/1, 1/19/2, 1/20, 

1/21, 1/24, 1/27 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Jednání proběhlo v budově Českého atletického svazu od 10 do 14.30 h. 

Zapsala: Iveta Rudová 

V Praze dne 15. 5. 2021 


